

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ

ՀՈԴՎԱԾՆԵՐ

Մինասյան Է. Գ. - Հայաստանի Հանրապետության հարկային քաղաքականությունը (1990-ական թվականներ)	3
Ջանջուզյան Ա.Ս. - Հայաստանի Հանրապետությունում պետական հիմնարկների հաշվապահական հաշվառման համակարգի փոփոխման անհրաժեշտության և ուղղությունների համառոտ նկարագիր	11
Մհոյան Շ. Խ. - Հարավային Քուրդիստանի ինքնավարության գործընթացն արդի փուլում	17
Խառատյան Ա. Ա. - Կոստանդնուպոլսի հայ համայնքը և օսմանյան ավանդական հասարակությունը (XV-XVII դարեր)	31
Սարգսյան Հ. Ա. - Բառակազմական և ձևաբանական ներուժը որպես համանունության տարբերակիչ հատկանիշ	47

ՀԱՂՈՐԴՈՒՄԵՐ

Մեյթիսանյան Փ. Գ. - Հին կտակարանն իբրև հատուկ անունների առաջացման սկզբնաղբյուր.....	62
Մխիթարյան Ս. Մ. - Մարդու կատարելության պահանջը Գրիգոր Նարեկացու մատյանում (պոեմի 1000-ամյակի առթիվ).....	73
Աթոյան Վ. Կ. - Ներդրումային ոլորտի իրավիճակը Հայաստանի Հանրապետությունում.....	81
Հակոբյան Ն. Ռ. - Փոխակերպվող հասարակության մեջ մարզինալության դրսևորման սոցիալ-հոգեբանական արանձնահատկությունները	91
Ասոյան Լ. Ա. - Հայերի տեղաբաշխումը և աճը Անդրկովկասում ըստ 1897 թ. մարդահամարի տվյալների	99
Մարության Ա. Յ. - Արևմտյան Հայաստանի բաժանումը և Ռուսաստանը Սայքս-Պիկոյի բանակցությունների ժամանակ.....	106
Գևորգյան Ն.Օ. - Արևմտյան «Թատրոն» պարբերականը	114
Եղոյան Ա.Ռ. - Անձնական դերանունների լեզվառճական արժեքը.....	123
Գեղամյան Մ.Ա. - Պետական իշխանությունը հասարակության կառավարման օբյեկտիվ անհրաժեշտություն.....	131
Միքայելյան Մ. Վ. - Հակամրցակցային համաձայնությունների բացահայտման մի քանի հարց	138
Ռուխկյան Մ. Ա. - Ձևի գաղափարը կամ հայկական սիմֆոնիզմի առասպելը (Արամ Խաչատրյանի ծննդյան 100-ամյակի առթիվ).....	143
Մայիլյան Ա. Ֆ. - Ալեքսանդր Երիցյանը Վենետիկի Մխիթարյան միաբանության մասին.....	150
Մոքոյան Հ. Շ. - Կյանքի արժեքը որպես անձի ինքնամբողջացման կատեգորիա.....	157
Միրումյան Ռ. Ա. - Ազգային հայեցակարգերը XIX դ. Հայ պատմափիլիսոփայության մեջ (մեթոդաբանական տեսանկյուններ).....	166
Ստեփանյան Ա. Ս. - Ապրանքային բորսաների դերը շուկայական հարաբերություններում.....	177

ՀՐԱՊԱՐԱԿՈՒՄՆԵՐ

Հարությունյան Կ. Ա. - Ռազմաճակատային վավերագրեր Հայրենական մեծ պատերազմի մասնակիցների վերաբերյալ (1941-1945թթ.).....	185
--	-----

ՔՆՆԱԴԱՏՈՒԹՅՈՒՆ ԵՎ ՄԱՏԵՆԱԽՈՍՈՒԹՅՈՒՆ

Սահակյան Ռ. Օ.- Հայ ազգային և Հայաստանի ու Անդրկովկասի Սոցիալիստական կուսակցությունների պատմության ակնարկներ (1885-1914թթ.)	209
---	-----

ԳԻՏԱԿԱՆ ԼՐԱՏՈՒ

Սարգսյան Ֆ. Տ.- Հայաստանի Հանրապետության Գիտությունների ազգային ակադեմիան այսօր.....	218
Գրիգորյան Գ. Ս.- ՀՀ ԳԱԱ Պատմության ինստիտուտի 60 տարին.....	224
Ակադեմիկոս Ֆ. Տ. Սարգսյան (ծննդյան 80-ամյակի առթիվ).	230
Հարությունյան Բ. Հ.- ՀՀ ԳԱԱ թղթակից անդամ Ս. Ս. Կրկյաշարյանը 80 տարեկան է	233
Վարդանյան Ս. Ա.- Սարգիս Հարությունյան (ծննդյան 75-ամյակի առթիվ)	237

ԼՐԱՏՈՒ

Ազատ Սարգսի Համբարյան	241
-----------------------------	-----

СОДЕРЖАНИЕ

СТАТЬИ

Минасян Э. Г. – Налоговая политика Республики Армения (1990-ые годы)	3
Джанджугазян А. С. 0 Краткий обзор направлений и необходимости изменения системы бухгалтерского учета государственных учреждений в Республике Армения.....	11
Мгоян Ш. Х. - Процесс самоопределения Южного Курдистана на современном этапе.....	17
Харатян А. Аю - Армянская община Константинополя и традиционное общество (XV-XVII вв.).....	31
Маркарян Р. А. - Словообразовательныеи формообразовательные потенции как различительный признак при омонимии.....	47

СООБЩЕНИЯ

Мейтиханян П. Г. - Ветхий завет как источник возникновения собственных имен.....	62
Мхитарян С. М. - Призыв к совершенству личности в поэме Григора Нарекаци „Книга скорбных песнопений” (к 1000-летию поэмы).....	73
Атоян В.К. - Инвестиционная сфера в Республике Армения.....	81
Акопян Н. Р. - Социально-психологические особенности проявления маргинальности в трансформационном обществе.....	91
Асоян Л.А. - Распределение и рост численности армян в Закавказье По данным переписи 1897 г.	99
Марукян А.Ц. - Раздел Западной Армении и России во время Переговоров Сайка-Пико	106
Геворкян Н.О. - Западноармянский журнал „Театр”.....	114
Едоян А. Р. - Лингво-стилистическое значение личных местоимений.....	123
Гегамян М.А. - Государственная власть как объективная необходимость управления обществом.....	131
Микаелян М.В. - Некоторые вопросы выявления антиконкурентных соглашений.....	138
Рухкян М.А. - Идея формы или миф армянского симфонизма (к 100-летию со дня рождения Арама Ильича Хачатуряна).....	143
Маилян А. Ф. - Александр Ерицян о конгрегации мхитаристов Венеции.....	150
Мокоян Г.Ш.- Ценность жизни как категория самоинтеграции личности.....	157
Мирумян Р.А.- Национальные концепции в армянской философии истории века (методологические аспекты).....	166
Степанян А.С.- Роль товарных бирж в рыночных отношениях.....	177

ПУБЛИКАЦИИ

Арутюнян К. А. - Фронтовые документы об участниках Великой Отечественной войны (1941-1945 гг.).....	185
---	-----

КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

Саакян Р. О. - Очерки истории армянских народных, а также социалистических партий Армении и Закавказья (1885-1914 гг.).....	209
--	-----

НАУЧНАЯ ХРОНИКА

Саркисян Ф. Т. - Национальная Академия наук Республики Армения сегодня	218
Григорян Г. С. - 60-летие Института истории НАН РА.....	224
Академик Ф. Т. Саркисян (к 80-летию со дня рождения)	230
Арутюнян Б. А. - 80-летие члена-корреспондента НАН РА С. М. Крякшаряна.....	233
Вартанян С. А. - Саркис Арутюнян (к 75-летию со дня рождения).....	237

ХРОНИКА

Азат Саркисович Амбарян 	241
---	-----

CONTENTS

ARTICLES

Minasian E. G. – Taxation policy of the Republic of Armenia (the 1990s).....	3
Janjughazian A. S. – Brief description of directions and necessity of change of accounting system in State institutions in the Republic of Armenia.....	11
Mhoyan Sh. Kh. – The self-determination process of the South Kurdistan at present.....	17
Kharatian A. A. – Armenian community of Constantinople and the Ottoman traditional society (the 15th-the 17th cent.).....	31
Margarian R. A. – Word-building and formative potentials as a distinctive sign in homonymy.....	47

REPORTS

Meytikhanian P. G. – Old Testament as a source of origin of proper names.....	62
Mkhitarian S. M. – Appeal to the perfection of a person in Grigor Narekatsi's poem "Book of Lamentation" (to the 100th anniversary of the poem).....	73
Atoyan V. K. – Investment sphere in the republic of Armenia.....	81
Hakobian N. R. – Social-psychological peculiarities of marginality in transformational society.....	91
Asoyan L. A. – Distribution and increase in the number of Armenians in Transcaucasia according to the data of the census of 1897.....	99
Marukian A. Ts. – Division of Western Armenia and Russia's position during Sikes-Piko negotiations.....	106
Gevorkian N. O. – Western Armenian magazine "Theatre".....	114
Yedoyan A. R. – Linguistic-stylistic meaning of personal pronouns.....	123
Geghamian M. A. – State power as objective necessity in governing the society.....	131
Mikayelian M. V. – Some problems of exposure of anti-competition agreements.....	138
Rukhkian M. A. – The idea of form or the myth of Armenian symphonism (to Aram Khachaturian's 100th birth anniversary).....	143
Mayilian A. F. – Alexander Yeritsian on the Mkhitarian Congregation in Venice.....	150
Mokoyan H. Sh. – Life value as a self-integration category of a person.....	157
Mirumian R. A. – National conceptions in the Armenian historical philosophy in the 19th century (methodological aspects).....	166
Stepanian A.S. – The role of commodity exchanges in market relations.....	177

PUBLICATIONS

Harutyunian K. A. – Front documents about the participants of the Great Patriotic War (1941-1945).....	185
---	-----

CRITICISM AND BIBLIOGRAPHY

Sahakian R. O. – Essays on the history of Armenian national and also socialist parties of Armenia and Transcaucasia (1885-1914).....	209
---	-----

SCIENTIFIC NEWS

Sargsian F. T. - National Academy of Sciences of the Republic of Armenia today.....	218
Grigorian G. S. -The 60th anniversary of the Institute of History of the National Academy Of Sciences of R. A.....	224
Academician F. T. Sargsian (to the 80th birth anniversary).....	230
Harutyunian B. H. - The 80th birth anniversary of the corresponding member of NAS RA S.M.Krkyasharian.....	233
Vardanian S. A. - Sargis Harutyunian (to the 75th birth anniversary).....	237

NEWS

Azat S. Hambarian	241
---	-----

Վերստուգող սրբագրիչ՝ Հ. Վ. Հակոբյան

Հանձնված է արտադրության 12.01.2004 թ.: Ստորագրված է տպագրության 15.01.2004 թ.:
Չափեր՝ 70 x 108^{1/16}: Տպագրական 15 մամուլ: Տպաքանակը՝ 200: Պատվեր՝ 3: Գինը՝ 1000 դրամ:
ՀՀ ԳԱԱ տպարան, Մարշալ Բաղրամյան 24:
Խմբագրության հասցեն՝ Երևան-19, Մարշալ Բաղրամյան 24-գ:
Հեռ.՝ 56-41-80, 58-19-02: